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Pa še nekaj besed 
o kavi in čašo ...

V 14. številki našega časopisa 
ie pisec pod naslovom »Pa še 
neka] besed o nas samih« zapi
sal precej pikrih na račun me
sečnih izgub s (toplim), obroki, 
kosili, kavo in čajem. Pri izgu
bah s kuhanjem toplega obroka 
ie ne bom zadrževal, ker človek 
za štirideset dinarjev pri obroku 
še za v lonec nima kdj dati. 
Nekaj besed pa moram povedati 
o kavi in čaju.

Po pišoevib podatkih skuhajo 
v naši delaivski restavraciji vsak 
dan okrog 900 litrov kave in 
čaja. Upam si trditi, da popijemo 
od tega morda največ dve tretji
ni, ostalo pa odteče v kanale 
ali kam drugam. Zakaj? Kdor 
dela na tri izmene, ta mi bo pri
trdil, da sta kava in čaj ponoči 
največkrat ie skisana in zato ne
užitna. Če ne verjamete, pridite 
kdaj ponoči in poskusite popiti 
kozarec kave. Spoznali boste, da 
moje trditve niso iz trte zvite. 
Kava je, preprosto povedano, 
taka, da se človeku, ki jo po
kusi, želodec obrne.

Zato je pač razumljivo, da se 
primeri ne enkrat, marveč več
krat na dan na primer tole: de
lavec prinese v oddelek dvajset 
ali celo več litrov kave. Ko io 
sodelavci pokusijo, ugotovijo, da 
ni za pitje, pa jo zlijejo v kanal. 
To se ne dogaja samo v pnevma
tikami /, na to opozarjam!

fdalje na naslednji strani)

0 čem naj bi razpravljali na redni 
letni tovarniški konferenci ZKS ?
@ V nedeljo, 19. novembra dopoldne ob S. uri bo v konferenčni dvo- 
© rani delavskega doma v Kranju — vhod 6 — redna letna tovar- 
© niška konferenca Zveze komunistov. Dnevni red bo obsegal že 
® ustaljene točke, osrednji pa bosta referat o vlogi Zveze komu- 
© nistov pri uresničevan ju sedemletnega perspektivnega plana pod- 
© jetja in izvolitev novega tovarniškega komiteja ZKS.

Referat zajema najaktualnejše število udeležencev. Ker so pro- 
probleme našega delovnega kolek- blemi nakazani in ker so komu- 
tiva, kot so na primer pogoji za 
prehod na 42-urni delovni teden, 
reorganizacija podjetja, nadaljnja 
decentralizacija delavskega uprav
ljanja, priprava statuta, perspek
tivni razvoj podjetja v nadaljnjih
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Zakal nismo izoolnili proizvod
nega plana za mesec oktober?

A Pretekli teden je skupina tri- 
desetih članov kolektiva obi

skala delovni kolektiv pirotske 
tovarne gumijevih izdelkov »Ti- 
gar«. O tem, kaj so naši tam vi-

sedmih letih, delitev dela med © Ce bi nas vprašali, kako smo izpolnili proizvodni plan za mesec ,jeii berite na drugi strani, pri-
jugoslovanskimi gumarskimi pod- © oktober v pnevmatikami I, bi morali odgovoriti, da še kar zado- čujoča fotografija pa kaže našo
jetji, potreba po izpopolnitvi si- © voljivo. Kakor veste, smo plan, pt Spravljajoč se za prehod na skupino, fotografirano pred pi-
stema nagrajevanja in delitve © skrajšani delovni čas, povečali za dobrih 14 odstotkov. Zato izvrši- rotsko železniško postajo
osebnih dohodkov, organizacijska © tev s 93,44% niti ni tako slaba, kot morda na prvi pogled kaže.

© Skoraj bi si upal trditi, da se da narediti še dosti več, če bi---------------------------------------------- v
© odpravili nekatere pomanjkljivosti, ki ovirajo nemoten delovni 
© proces.

in kadrovska utrditev Zveze ko
munistov, njene metode dela v 
novih pogojili itd.

Kakor vidite, se bo letošnja
konferenca za razliko od prejšnjih , , , . , .
posvetila le delu problemov, ki se ^ede na proizvodne naloge v tri

r z^z-1 rini L- a « ■ n zl o »vi /-» v i e n Ir o n ivrACi'-

Naša ekonomska enota se deli

tičejo tudi dela in vloge Zveze 
komunistov. Zato ne bo obravna
vala vseh vprašanj, ker je naš 
namen razčistiti kar se da globo
ko predvsem omenjena vprašanja.

Konferenca ne bo uspela, če v 
razpravi ne bo sodelovalo večje

sejo novoizvoljenega tovar
niškega komiteja ZMS

Zakllutki letne konference naše 
mladine in njen ure gram

PNEVMATIKARNA '
oddelke. Če damo vsakega pose
bej na rešeto, lahko kaj hitro

ugotovimo, zakaj proizvodnega 
fl” ™— -j., plana ni dosegel in kaj bomo mo
til 02m M0 fazprgav- rali ukreniti, da se podobne stvari 
Ifala Skupščina na v bodoče ne bodo dogajale več.

Eden naših najmočnejših od- 
žaSKMfdi ligUsa delkov so velo plašči. Plan

V četrtek, 7. novembra je bila J'e biI izpolnjen le 93,01 odstotno, 
. , 13. redna seja upravnega odbora. sai smo naredili namesto plani-

lako je bi.o med pivo redno . • bilo ,a bomo kupili ranih 91.260 samo 84.980 velopla-
^tamesnU v obratih avtomab -ev. Glavni vzrok za izpad je In
ske naprave za ugotavljanje pri- la obolelost konfekcionerk in vul- 
sotnosti na delu, da bomo imeli kanizerjev, delno pa tudi zastoji 
za novo leto prostih Šest dni, da vertikalnega stroja. Odsotnost 
se odobri koordinacijskemu od- obolelih konfekcionerk nas je pri
boru za šport in rekreacijo plan krajšala za 3.030, odsotnost vul- 
sredstev in da se potrdi per- kanizerjev pa za 1.512 veloplaščev. 
spektivni program informativne temu moramo dodati izgubo 
službe. Vsi sklepi bodo predloženi 720 veloplaščev zaradi popravlja- 
v obravnavo in dokončno potrdi- nja vertikalnega stroja in vzroki 
tev še naslednjemu zasedanju za 'zgubo 5.262 veloplaščev so na 
skupščine kolektiva. dlani- Prištejmo število izdelanim

Ker bomo morali s prehodom veloplascem, pa dobimo 90.242 ko- 
na 42-urni delovnik prihajati na sov ali izpolnitev plana z 98,88% Za
delo in odhajati z dela tako, da to bomo morali v bodoče zaposliti 
bomo na svojih delovnih mestih f f _en0 a dd X6 r^vrvni delavki, k i 
delali poln delovni čas — razen 
odmora, bomo namestili na več 
mestih po obratih posebne avto
matske naprave, ki bodo registri
rale prisotnost zaposlenih na delu.
Te naprave bodo žigosale na po
sebne kontrolne kartončke čas 
prihoda na delo in čas odhoda z 
dela, dobljeni podatki pa bodo 
služili knjigovodstvu osebnih do
hodkov za izkaz prisotnosti na

bi v primerih odsotnosti konfekcio-
(dalje na naslednji strani)

942 ton izdelkov 
v oktobru in samo 
832 ton do leto- 
šniega plana

V mesecu oktobru smo nare
dili 942 ton gumenih izdelkov 
ter s tem izvršili že 90,54 % 
letošnjega proizvodnega načr
ta. če ne bomo imeli kakih 
posebnih zastojev v prihod
njih dneh, smemo računati, da 
bomo v prvih dneh decembra 
že izvršili letošnji plan 8.800 1 
izdelkov.

Zanimiva sta podatka o iz
vršitvi proizvodnih obveznosti 
v mesecu oktobru — osnovni 
proizvodni pV.an smo izvršili 
114,38 %, operativnega pa 
98,55 %. Pri tem pa moramo 
opozoriti, da smo, pripravlja
joč se na 42-urni delovnik, 
operativni plan za oktober po
večali glede na povprečno me
sečno proizvodnjo od 1. 10. 1962 
do 30. 9. 1963 za 16,54 %.

Podrobnejšo analizo in oce
no proizvodnje v oktobru bo
mo objavili v naslednji števil
ki našega časopisa!

© Kakor se spominjate, smo izdali po lanskoletni mladinski konfe-
© renči posebno številko časopisa »Sava«. Prav tako smo imeli v delu^pri^oteačunu ‘ os”ebnih' do-
@ načrtu tudi po letošnji. Žal pa zaradi preobremenjenosti tiskarne . ,k Hkrati s temi avtomati k»- , . - „ „ „ K

SSMk:iprT-sraHse 80 bli@ subjektivne sile?
© dejstva, da je informiranost eden izmed osnovnih pogojev aktiv- namestitev registrirnih naprav in 9 Morda mi bo kdo očital, da je vprašanje v naslovu preostro za-
© nosti in dejavnosti organizacije in njenih elanov, potem postane e!elaričnj1-1 ur bodo znašali okrog • stavljeno. Toda, če prav razumem pojem »subjektivne sile« znotraj
© kmalu jasno, zakaj obdobje po zadnji letni konferenci ni bilo kdo ^ milijonov dinarjev. ® okvirov podjetja in če prav razumem njihovo vlogo ziasti v času,

bomo ® ko reorganiziramo vrsto dejavnosti, da bomo lahko z novim letomZa novoletne praznike 
imeli prosto od torka, 31. decem 
bra do nedelje, 5. januarja. Na

© ve kako učinkovito.

Da ne bi s tem še kar nadalje- programa, 
vali, bomo odslej redno v čašo- L SKLEP: Aktualne naloge, ki 
pišu sproti govorili in pisali o so pred nami, so zelo tesno po- mesto torka bomo delali v nede 
posameznih akcijah in problemih vezane z nadaljnjo decentraliza- Ijo, 29. decembra — dopoldanski 
v naši organizaciji. Že v pred- cijo delavskega upravljanja. Gle- izmena za dokončevanje in od 
zadnji ištevilki smo mapovedali (dalje na naslednji strani)
objavo našega akcijskega progra
ma. Iz tistih dokaj skopih besed 
se da razbrati, da smo si zadali 
zahteven in obširen program dela - a*. «8
za konec tega in prihodnje leto. 13 Z3 VS0

Osnovni cilj organizacije ZMJ 
je zainteresirali slehernega člana

Večerna politična šola pri DU

® uvedli 42-umi delovnik, petem je vprašanje utemeljeno. Gre nam- 
® reč zato, da govorimo o »subjektivnih silah« kot nekakšnemu 
© družbeno-poliličnemu in ekonomskemu gibalu, ki naj nas opozarja 
© na določene probleme, pojave in naloge v podjetju. Prav bi bilo, 
© da se čimprej pogovorimo o tem, k d o in k a j je s tem pojmom 

(dalje na naslednji strani) ® sl,iob zaobseženo.
O pripravah za prehod na 42- Ijanja v podjetju in če smo pošteni,

urni deiovnik govorimo na se- priznajmo, da tako delo ni lahko.
Stankih, pišemo v časopisu, pri- No, pred nedavnim so bili pri
povedujemo po delu doma itd. jtravijeni prvi, že precej nadrob-
Precej ljudi si že nekaj tednov no razviti predlogi za reorgani-
na vse kriplje prizadeva pripra- zacijo nekaterih tehničnih služb.

Pretekli petek popoldne se je širitev pogledov na naš sedanji viti organizacijske izpopolnitve, Med šefe ekonomskih enot, med
naše organizacije za aktivno delo, pričela na kranjski gimnaziji ve- razvoj, podrobnejše seznanjanje s da bomo v proizvodnji vedeli, ko- vodje raznih strokovnih služb, po
ga pritegniti k uresničevanju svo- černa politična šola. V uvodnem programom Zveze komunistov Ju- liko posamezni oddelki res zrno- sindikalnih - pododborih in vod
jih nalog ter tako uresničevati predavanju prvega cikla so slu- goslavije in jim da sposobnost rejo, kdo odgovarja za planira- stvom tovarniške organizacije
naša prizadevanja za nadaljnje šatelji obravnavali svetovne nazore uporabljati izkušnje pri konkret- nje, kdo za pripravo in kdo za Zveze komunistov ter Zveze m!a-
izboljševanje standarda nasploh, in še posebej marksizem. Preda- nem delu v svojih podjetjih. lansiranje proizvodnje. Marsikje dine so bili razdeljeni razumljivo
Da bi take načrte res tudi do- val je dr. Marjan Ogrizek. Tako Sam program, ki zajema z va- še niti ni jasno, kdo pije, kdo napisani predlogi. Komisija, ki 
segli, bomo v naslednjih števil- se je pričelo štirimesečno načrtno jami in razgovori osemdeset ur in plača, ali kateri organ upravlja- ji je upravni odbor poveril pri-
kah časopisa objavili vse na kon- izobraževanje s predavanji, raz- to dvakrat tedensko od 16. ure nja naj o kaki stvari odloča. Pri- pravo celotnega predloga, je upra-
ferenci sprejele sklepe skupaj s govori, seminarskimi nalogami, naprej kaže na vrednost šole. zadevajo si razviti sodobnejšo vičeno pričakovala na pred-
sprejetimi nalogami akcijskega ki naj omogoči udeležencem raz- (dalje na naslednji strani) obliko organizacije dela in uprav- (dalje na naslednji strani)



Jožetu
Globočniku
v sgemin

Pred desetimi dnevi nas je 
presunila vest, da je 4. novem
bra umri v Šentjerneju na 
Dolenjskem naš nekdanji, se
daj že upokojeni sodelavec 
Jože Globočnik. V našem pod
jetju je delal od leta 1939 do 
leta 1957. Bil je vulkanizer v 
tehničnih izdelkih. Bil je tudi 
vseskozi član našega prosto
voljnega gasivskega društva in 
kot izprašani gasivec večkrat 
pomagal v reševalnih akcijah.

Pokojni
Jože
Globočnik

Zaključki letne konference naše 
mladine In njen program

(nadaljevanje s 1. strani) braževanje in usposabljanje za 
de na to, da sta gospodarski raz- takšno delo. ” *“■
voj in nadaljnja decentralizacija S Analizo o metodah in načinu 
delavskega upravljanja dolgotraj- dela samoupravnih organov, ki jo 
na procesa, mora biti tudi delo bo pripravil klub mladih proizva- 
organizacije ZMS aktivno vklju- javcev, je treba študijsko pro-

|s
s****..

Jože je bil dober delovni to
variš, vedno pripravljen vsa
komur pomagati v sili, vsako 
mur, ki je pomoč potreboval. 
Ko je odhajal od nas v zaslu
ženi pokoj, smo'mu zaželeli 
vse najboljše. Na prelepem 
Dolenjskem si je zgradil skro
men domek. Toda zahrbtna 
bolezen je načela njegovo 
zdravje. Vsa zdravniška po
moč je bila zaman. Klonil je 
in mi smo se lahko samo še 
poslovili od njegovih posmrt
nih ostankov.

Pokojnik je zapustil ženo in 
številne prijatelje. V našem 
podjetju se ga bomo še dolgo 
spominjali!
v____________________________ /

Večerna politična 
šola pri DU še 
odprta za vse

(nadaljevanje s 1. strani) 
Učni načrt je razdeljen na štiri 
področja. Ta so marksizem kot 
svetovni nazor, socializem kot sve
tovni proces, družbeno-politična 
ureditev SFRJ in ekonomski si
stem in ekonomska politika SFRJ.

Značilnost letošnje večerne po
litične šole je to, da so posamezna 
predavanja odprtega tipa in da jih 
more poslušati, kdor koli si to 
želi. Uspeh šole zavisi v veliki me
ri od njenih slušateljev, vendar 
tudi izbor predavateljev zagotav
lja njeno kvaliteto. Predavajo 
namreč znani kranjski strokovnja
ki za posamezna področja in aktiv
ni družbeno-politični delavci, kot 
so' dr. Marjan Ogrizek, Rudi Bal- 
derman, Zvonimir Zalar, Stane 
Božič, Štefan Kadoič itd.

Kogar zanima sam program 
šole, naj si ga ogleda na zidnem 
listu. Predavanja so vsak torek in 
petek v prostorih kranjske gim
nazije. Pridite in pridružite se 
nam! Cim več nas bo, tem laže se 
bomo pogovorili o vseh vpraša
njih, ki nas teže ter razčistili ne
jasnosti in probleme!

BORUT ŠNUDERL

čeno v tak razvoj. Sleherni mla
dinec se bo moral boriti za ure
sničitev pristojnosti samoupravnih 
organov in za dosledno uresni
čevanje sprejetih sklepov. Na
daljnji razvoj samoupravljanja 
mora organizacijsko osamosvojiti 
proizvajavca, da lahko res samo
stojno dela ter odloča o posamez
nih vprašanjih. Pri tem bo mo
rala organizacija ZMS odigrati 
svojo učinkovito vlogo; zlasti še, 
ko bodo pred nami volitve v no
ve samoupravne organe. Stremeti 
moramo za pravočasno pripravo 
in usposobitvijo kadra ter za pra
vilnim organizacijsko - kadrov
skim reševanjem tega pomemb
nega vprašanja. Z zagotovitvijo 
sposobnega kadra za omenjene 
organe bomo delno spremenili 
organizacijsko in metodološko do
sedanje delo samoupravnih orga
nov, kar bo pospešilo pravilen 
razvoj našega samoupravnega si
stema.

AKCIJSKI PROGRAM:
6 Analizirati je treba konkret

no delo in organizacijo dela sa
moupravnih organov ter stalno 
spremljati celoten razvoj in spro
ti opozarjati zlasti mladince, kako 
naj bi se vključevali v odprav
ljanje določenih pomanjkljivosti.

® Pripravljeno analizo obrav
navati na tovarniškem komiteju 
ZMS ter zavzeti določena stališča, 
ki naj bodo napotilo organizaciji 
pri nadaljnjem delu.

0 Pripraviti gradivo o pristoj
nostih organov in njihovih čla
nov, o njihovih pravicah in dol
žnostih, gledano skozi statut pod
jetja.

0 O pripravljenem gradivu raz
pravljati na tovarniškem komi
teju ZMS ter o vsem materialu 
razpravljati na proizvodnih kon
ferencah.

0 Organizirati razpravo o mož
nostih in načinih dela ter sodelo
vanja slehernega proizvajavca v 
sistemu delavskega upravljanja.

® Pravočasno je treba pričeti 
pripravljati in vzgajati kader, ki 
bi naj kandidiral za bodoče orga
ne upravljanja. Vzporedno s tem 
je treba skrbeti za njegovo izo-

Približno tako bodo izgledali 
avtomati za registriranje pri- 

▼ sotnosti na delu

Ličiti ter predlagati skupščini ko
lektiva oziroma komisiji za izde
lavo statuta noxe organizacijsko- 
metodološke oblike dela samo
upravnih organov, ki bodo omo
gočile še bolj decentraliziran si
stem sodelovanja in soodločanja 
vseh proizvajavcev.

TOVARNIŠKI KOMITE ZMS

Za pravilen telefonski pogovor gre

Zakaj nismo izpolnili proizvod
nega plana za mesec oktober ?

(nadaljevanje s 1. strani)
nerk zaradi bolezni ali kaj podob
nega vskočili, sicer pa opravljali 
dela po potrebi drugje, na primer 
pri konfekciji velozračnic.

V tem oddelku je problem zase 
ludi sam vertikalni stroj. Zaradi 
okvar ni obratoval v oktobru 117 
ur! To pomeni, da je bil en dela
vec brez dela polnih 14 delovnih 
dni. Skrajni čas je že zato, da bi 
kupili nov vertikalni ali nov dia
gonalni stroj. Opozoriti moram, 
da trpijo zaradi zastojev na račun

Ogledali smo si tovarno „Tigar“ v Pirotu in 
meniali Izkušnje s tamkajšnjimi delavci

iz-

V nedeljo, 30. novembra zvečer smo se kljub dežju zbrali na 
kranjski železniški postaji vsi tisti, ki nas je upravni odbor določil, 
da si bomo v treh dneh ogledali pirotsko tovarno gumijevih izdelkov 
»Tigar«. Vožnja tja je trajala polnih 16 ur in je bila kljub rezervira
nemu vagonu vse prej kot udobna. Ker smo se vozili praktično 
skoroda- ves ponedeljek, smo si po prihodu v Pirot najprej odpočili 
ter se temeljito prespali.

Pirot po številu prebivavcev ne 
zaostaja mnogo za Kranjem, je pa 
sicer raztegnjen. Sedaj ga ureju
jejo po kompleksnem urbanistič
nem načrtu, saj si domačini moč
no prizadevajo narediti iz njega 
sodobno industrijsko mesto.

V torek dopoldne smo si ogle
dali oba obrata — starega in no
vega. Prvi je še v mestu in se je 
razvil iz nekdanjega obrata za iz
delavo gumenih čevljev in še ne
katerih drugih prešanih izdelkov. 
Sedaj izdelujejo v njem poleg teh 
še penasto gumo. v njem pa je 
tudi še sestavljalnica in valjarna.

Ker tega obrata ne morejo več 
širiti, so leta 1959 zgradili novega, 
sodobnejšega izven mesta. V njem 
je danes pretežni del vse 
vodnje.

V starem obratu smo videli se
stavljalnico, valjarno, gumiranje 
tekstila, izdalovanje gumijevih 
opank, prešanje penaste gume ter 
izdelovanje nekaj prešanih izdel
kov. Imajo še stare stroje podob
no kot pri nas v obratu I. Le ne
kaj preš je že novih. V tem obratu 
je zaposlenih 1300 ljudi. To zato, 
ker je v njem še tudi vsa dejav
nost strokovnih služb in zato, ker 
zahteva proizvodnja opank ter

Pogled na obral II podjetja »Tigar« in skupino naših sodelavcev, 
ki so si pretekli teden ogledali tamkajšnje proizvodne oddelke

za tehnične izdelke razširili. Re
konstrukcija bo po predvidevanjih 
končana leta 1965. Razmišljajo pa 
že o možnostih, da bi zgradili še 
tretji, modernejši obrat.

Po ogledu celotne proizvodnje 
smo se sestali v jedilnici podjetja 
z njihovimi šefi ekonomskih enot 
osnovne proizvodnje in stranskih 
dejavnosti. Pogovarjali smo se z 
njimi in z njihovimi sodelavci ter 

proiz- izmenjali delovne izkušnje. Govo
rili pa nismo samo o proizvodnih 
problemih, temveč tudi o delav
skem samoupravljanju, o delu po
litičnih in družbenih organizacij, 
o izdelavi statuta, o pripravah na 
42-urni delovnik itd. Morda vas bo 
zanimalo, da znašajo v »Tigru« 
povprečni mesečni osebni dohodki 
22.000 dinarjev in da so mesečni 
zaslužki tudi po 16.000 dinarjev. 
Seveda pa moramo pri tem pove
dati še to. da so tudi življenjski 
stroški v Pirotu znatno nižji kot 
pri nas. Zato so zahteve, da bi se 
osebni dohodki v jugoslovanskih 
gumarskih tovarnah izenačili, ne
utemeljene ter nesmiselne.

Pred slovesom som se dogovo
rili, da nas ob priliki gostitelji 
obiščejo v Kranju. Naročili so 
nam tudi, naj pozdravimo vse čla
ne našega delovnega kolektiva in 
da nam želijo pri delu še mnogo 
novih delovnih zmag tn uspehov.

ALOJZ ZALAR

okvar vertikalnega stroja tudi 
ekonomske enote, Za katere pri
pravljamo na njem polizdelke!

Poglavje zase je tudi oddelek 
velozračnic e, ki je plan iz
vršil le 89,00" 0. Namesto planira
nih 75.600 velozračnic smo izdela
li le 67.285 kosov. Vzrok tiči pred
vsem v slabih zmeseh! V začetku 
meseca je primanjkovalo kavčuka 
1. kvalitete, zato smo dodajali 
slabšega. Ta je imel dosti več tu
jih telesc, zato je bila kvaliteta 
izdelkov precej slabša! Tako ni 
padla samo proizvodnja, temveč 
ludi kvaliteta! Če Pa bi bile vse 
izdelane velozračnice kvalitetne — 
take, kakršne morajo biti, bi jih 
naredili toliko, da bi plan celo 
presegli za poldrug odstotek! Ja
sno je potem, da se bomo morali 
zapičiti v kvaliteto zmesi, kajti 
samo dobre zmesi nam bodo omo
gočale redno izvrševanje planskih 
obveznosti.

še najbolje se je odrezal odde
lek a v t o p 1 a š č i, ki je dosegel 
plan 98,30 odstotno. Namesto pla- 
niranih 3.780 smo naredili 3.716 Padom izogniti, bomo morali najti 
kosov. Zaradi nopravliania če- primerno rešitev. Pozabiti pa tu-

Kie so bile subjektivne sile?

Je mar sploh še čudno, da imamo zastoje v proizvodnji in obrat
ne nezgode, če takole oviramo hiter in varen transport

(nadaljevanje s 1. strani)
ložene zamisli pripombe, dodatne 
predloge, ugovore itd. Časa je bi
lo dovolj. Minil je teden, minilo 
je deset dni, predloga ali ugo
vora nobenega. Potem je inter
veniral predsednik upravnega 
odbora. Pri glavnem direktorju se 
je sestal skupek naših proizvod
nih operativcev in strokovnjakov. 
Objubili so, da bodo do določene
ga roka preštudirali predlagano 
reorganizacijo. A žal, rok je pote
ke!, predloga pa še nobenega. Iz
jema je edino organizacija Zveze 
komunistov, ki je predlog obrav
navala in pregledala določene do
polnitve!

Oh, da! Skoraj bi bil pozabil. 
Še nekdo je dal pripombe. Ker so 
nastale v glavah naših mladincev, 
jih moda ta ali oni skeptično oce
njuje. In vendar to, če so vse

zračnic za samokolnice, ki jih ni
smo dobili iz pnevmatikarne II, 
ker je tamkajšnji brizgalni stroj 
za brizganje avtozračnic stood
stotno zaseden. Če se hočemo iz-

Zaradi popravljanja 
ljustne preše je izpadlo 40, zaradi 
pomanjkanja surovcev pa 19 avto- 
plaščev. če te izgube ne bi bilo, 
bi plan izvršili 99,6° 0, kar bi bil 
lep uspeh. Ostali izpadi pa so bili 
zaradi slabe kvalitete izdelkov ter 
zaradi vulkanizacije ogrevnih duš 
za pnevmatikarno II.

V planu smo imeli tudi 1.080 
plaščev za samokolnice. Žal pa 
jih nismo mogli narediti, ker je 
hlačnica za vlečenje protektorja 
v popravilu. Izpadlo je tudi 1.890

di ne smemo, da z izpadi znižu
jemo osebne dohodke vulkanizer
jem avtoplaščev.

Omeniti moram še 436 režijskih 
ur v mesecu oktobru zaradi za
stojev. To pomeni, da en delavec 
ni delal 54 delovnih dni! Tudi tu 
je možno marsikaj prihraniti in 
pomagati k povečanju produk
tivnosti — osnovnega pogoja za 
uvedbo 42-urnega delovnika!

MIHAEL ČUHALEV

0 čem naj bi razpravliali ra redni 
letni tovarniški konferenci ZKS?

iipipJT"<ar‘1

Kolikor mi je znano in tudi po
sledica logičnega zaključka odno
sov pri posluževanju telefonskih 
aparatov za hitro sporazumevanje 
s sodelavci je po mojem mnenju 
tole:

Kadar zazvoni telefon, pomeni, 
da nekdo kliče. Kakor hitro dvig
nemo slušalko in sogovorniku na 
drugem koncu žice povemo, kdo 
je pri telefonu, bo že vedel, ali je 
pravilno poklical in se povezal z 
zaželeno osebo. Zelo neslano, še 
manj potrebno je pa spraševati, 
kdo kliče. Smatram, da to sploh

S tem je ves njen trud hvaležno 
opravljen!

Tako smatram, da je najprimer
neje! Vsebina tistega članka v 
našem časopisu, ki je o tem vpra
šanju tudi že spregovoril, pa se 
mi zdi napačna ali vsaj zelo ne
praktična! F. Kusejl

Ker kaže da se pogledi naših 
bravcev glede načina telefonira
nja precej razlikujejo, vabimo k 
razjasnitvi vprašanja ostale brav- 
ce. Veseli bomo vsakega pojasnila 
in pripombe. Če prav razumem 
sodobne načine medosebnih stikov

ni interesantno. Tako je na primer po tehničnih komunikacijskih sred- 
za tajnico v neki službi povsem stvih, potem je pisec današnjega 
dovolj, da da iskane informacije prispevka le nekoliko preozek! 
ali da posreduje nadaljnjo zvezo. UREDNIK

0 čem bo razprav- 
Biala skupščina na 
zasedaniu

(nadaljevanje s L strani) 
premo izdelkov, popoldanska in 
nočna pa za čiščenje prostorov. 
Sreda in četrtek, to je L in 2. ja
nuar sta državna praznika. Na
mesto petka, 3. januarja bomo 
delali isti mesec namesto ene iz
med sobot, ki naj bi bila sicer 
prosta, sobota, 4. januarja pa bo 
ena izmed prostih sobot. V torek, 
31. decembra bodo delali kot nad
urno delo samo člani posamez
nih in centralne inventurne komi
sije in to v dopoldanskem času.

Upravni odbor je poslušal tudi 
potno poročilo inž. Svetislava 
Maksina, ki je bil pred nekaj ted
ni v Angliji zaradi uvajanja ne
katerih novih proizvodnih po
stopkov. Zanimivo je, da so mu 
Angleži pojasnili vzroke prehitre
ga staranja moped plaščev. Tam
kajšnji strokovnjaki pravijo, da 
so pri njih ta problem že zdav
naj odpravili, ker dodajajo zme
sem antioksidante in antiozonan- 
te. Če se bomo torej držali nji
hovih predpisov tudi mi, potem 
nevšečnosti z moped plašči ne bo 
več.

O perspektivnem planu infor
mativne službe smo vas v kratkem 
že seznanili v zadnji številki ča
sopisa, o bodoči politiki razvija
nja rekreacijske dejavnosti v na
šem podjetju pa berite na zad
nji strani.

škornjev še precej ročnega dela. 
Po splošnem ogledu smo se raz
delili v interesne skupine in se še 
posebej zanimali za vprašanja z 
naših delovnih področij. V starem 
obratu imajo tudi laboratorij.

V novem obratu je zaposlenih 
le 400 ljudi. Stavbe so prostorne 
in sestavljajo poleg proizvodnih 
prostorov še jedilnico, kuhinjo 
ter vse druge pomožne obrate. V 
proizvodnih oddelkih imajo dva 
mikserja za črne zmesi ter se-

ZARADI KONFERENCE 
RAZŠIRJENA »SAVA«
Vsem bravcem sporočamo, da 

bo izšla naslednja, to je 18. štev. 
našega lista v povečanem obsegu 
na šestih straneh, ker bomo ob
javili obsežno gradivo z nedeljske 
letne tovarniške konference orga
nizacije ZKS. Tako upamo, da 
boste v najkrajšem času seznanje
ni z orjentacijo nadaljnjega dela 
članov Zveze komunistov v našem 
podjetju ter njihovimi bodočimi 
nalogami!

(nadaljevanje s 1. strani)
nisti o njih že govorili na letnih 
konferencah osnovnih organizacij 
ZKS pred štirinajstimi dnevi, je 
prav, če se za razpravo pripravi 
čim več udeležencev.

Na konferenco vabimo tudi ne 
člane Zveze komunistov, ki naj 
bi tudi sodelovali s svojimi pri
pombami in mislimi v razpravi.

O pripravah na jutrišnjo kon
ferenco je razpravljal v četrtek, 
7. novembra tovarniški komite 
ZKS in med drugim sklenil, da 
bi povabili na konferenco tudi 
predstavnike tovarniških organi
zacij Zveze komunistov vseh več
jih jugoslovanskih gumarskih pod
jetij, kot na primer iz »Tigra« v 
Pirotu, »Borova«, itd. Seveda pa 
so bili povabljeni ludi predstav
niki tovarniških organizacij Zveze 
komunistov vseh večjih kranjskih 
podjetij. Konferenci bosta priso-

Čc ne bomo preveč odlašali, bomo 
lahko dom v Crikvenid letos obnovili

V predzadnji številki našega časopisa smo precej podrobno spre 
govorili o tem, kako nameravamo preurediti in razširiti naš počitni
ški dom v Crikvenici. Ker so se od takrat določene stvari že spreme
nile, je prav, če vas z novimi predlogi takoj seznanimo.

Kompletni projekt za razširitev jejo urbanisti iz Crikvenice, saj
________ _______  _____ ... ... našega doma in ureditev zelenega se je treba spričo vse hitrejšega
sta\ Ijalnico. Pretežni delež vse pasu pripravlja Projektivno pod- razvoja turizma v tem kraju pri

števala Mirko Zlatnar, član CK 
ZKS in Ivan Krč, sekretar občin
skega Komiteja ZKS Kranj.

Glede na pomembnost konfe
rence pričakujemo polnoštevilno 
udeležbo!

ŠTEFAN HORVAT

Prvi koraki k boliš! 
organizaciji...

V' torek, 12. novembra je raz
pravljal upravni odbor o predlogu 
nove organizacijske sheme pod
jetja m o reorganizaciji nekdanjiti 
tehničnih služb. Predloženo gra
divo je bilo tako obsežno, razpra
va pa tako bogata, da je seja traja
la z nekaj odmora polnih devet 
ur. Upravni odbor je predlog spre
jel. Posebna komisija bo sedaj 
nesamezne dele na drobno obde
lovala, informativna služba pa bo 
pripravila gradivo tako, da bo po 
objavljanju posameznih delov v 
časopisu, v »Informatorju« ter na 
druge načine celotnemu kolektivu 
razumljivo!

»Zahtevnost dela me je primorala, 
da sem se pred leti vpisal na 
gumarski oddelek tehniške šoiei!"

»Če po pravici povem«, mi je pripove
doval Janez Klemenčič o sebi, ko sem ga 
vprašal po vzrokih za študij na tehniški 
gumarski šoli v Kranju, »me je primoralo 
delo samo. V' tovarno sem prišel po kon
čani triletni industrijski gumarski šoli.
Potem sem delal nekaj časa v premazo- 
valnici in pnevmatiki, leta 1960 pa postal 
izmenski delovodja v valjarni I. Bolj ko 
sem skušal razvozlati razne proizvodne 
probleme, bolj sem čutil pomanjkanje teo
retskih osnov iz gumarske tehnologije, ke
mije in gumarskega strojeslovja. Zato tudi 
ni čudno, če sem se med prvimi vpisal v 
gumarski oddelek tehniške šole Ljubljana.
Sedaj sem vesel, da sem študij uspešno 
končal. Seveda pa nameravam študirati še 
na gumarskem oddelku Višje tehniške šole 
Maribor . . . «

umestne in sprejemljive, niti ni ta
ko važno. Dejstvo je, da se je spet 
mladina prva lotila neke konkret
ne in važne naloge. Da, to je po
novitev tistega, kar smo doživeli 
letos na pomlad, ko je mladina v 
akciji za povečanje produktivnosti 
s konkretnimi uspehi dokazala, 
kaj je mogoče narediti, če se na
mesto govoričenja pljune v roke 
in prime za delo!

če se sedaj še enkrat ustavim 
pri vprašanju, kdo in kaj naj 
bi bile »subjektivne sile«, mislim 
da bi bil odgovor že lažji.

Menim, da so ustvarjavci pred
loga za reorganizacijo podjetja 
pojem pravilno razumeli in gra
divo razdelili med nosivce »sub
jektivnih sil«. Kaže pa, da so te 
tudi tokrat zatajile. Sicer se ne 
bi neposredni proizvajavci po eko
nomskih enotah pritoževali, da 
jim najnovejši predlogi za reor
ganizacijo priprave proizvodnje in 
drugih tehničnih služb niso znani.

Tako je sedaj. Prepričan sem, 
da se pri teh in podobnih ugoto
vitvah ne bomo zaustavili. Če smo 
zamudili pretekli teden, poskusi
mo v tem tisto nadoknaditi. Mož
nosti, da po kolektivih ekonom
skih enot materiale preanalizira- 
mo, so. Le »subjektivne sile« naj 
odigrajo svojo vlogo!

DUŠAN REBOLJ

Pa še nekaj besed 
o kavi in čaju

(nadaljevanje s 1. strani)

Ne mislim kritizirati, toda 
eno drii! Kava in čaj, ki stojita 
ure in ure v cevi od rezervoar
jev v kuhinji do točilne celice n* 
klancu, se kmalu skisa. Ker je 
neužitna, jo vsakdo, ki pride 
ponj<\ niijprej fzdatno količino 
iztoči. Ker prihajajo tako eden 
za drugim in vsakdo misli, da je 
v cevi postana • tekočina, pač 
vsakdo odlije nekaj litrov v 
:zliv. Koliko kave gre potem v 
Kokro, si lahko sami mislite!?

Pred leti so pripravljali za 
nočno izmeno črno kavo, ki ji je 
bila dodana prava kava. Vsak 
član kolektiva je dobil za nočno 
delo po litra in večina je bila 
zadovoljna. Vsaj pritožb ni bilo. 
Danes pa me zanima, kaj bi od
govorili člani kolektiva o kvali
teti kave in čaja, če bi izvedli 
med njimi anketo!

Zavedati se morama, da pri
spevamo za kavo in čaj sredstva 
vsi iz svojih osebnih dohodkov. 
]e mar potem vseeno, če izliše
mo vsak dan sto ali dvesto litrov 
tekočine v kanal ali če zavrže
mo nekaj tisočakov?

MIHAEL ČUHALEV

Gumarski tehnik Janez 
Klemenčič iz Valjarne I

Janezova pot v gumarski poklic 
je kar zanimiva. Ko je še živel s 
starši na štajerskem, si je zaželel, 
da se izuči za nek poklic. Očetu to 
ni bilo pogodu, ker je hotel, da 
bi sin ostal doma na kmetiji. Ne 
da bi dosti pomišljal, je zato Ja
nez leta 1949 pobegnil od doma k 
sestri v Kranj in se vpisal v in
dustrijsko gumarsko šolo,-

Ko sem ga vprašal, kako je bilo 
kaj med zagovarjanjem diplom
ske naloge konec novembra, je 
odgovoril:

»Tema moje naloge je bila do
ločitev realnega prihranka mate
riala pri gumiranju avtokorda v 
obratu II z izotopskim merilni
kom in brez njega. Moj mentor 
inž. Bruno Skumavc mi je sveto
val, če kaj ni bilo jasno, zato sem 
bil na zagovor kar dobro priprav
ljen. Le, ko sem bil vprašan, naj 
povem razliko med alfa, beta in 
gama žarki pri radijskem sevanju, 
se mi je malo zataknilo.«

No, šlo je vse v redu in Janez 
je enega svojih življenjskih ciljev

že dosegel. Zelja po nadaljnjem 
strokovnem izpopolnjevanju pa 
mu ne da miru. Upamo, da mu 
bomo lahko čez dve ali tri leta 
čestitali, ko bo postal eden izmed 
naših gumarskih inženirjev!

Spominska plošča 
na Dan mrtvih

obratu I

Komisija za izume in tehnične 
izboljšave je orejela...

Komisija za izume in tehnične 10. 1963, X-20O/2 od 21. 10. 1963. 
izboljšave sporoča vsem raciona- X-100/13 od 22. 10.1963, X-100/!5 
lizatorjem in predlagateljem teh- od 24. 10. 1963, X-200/7 od 29. 10. 
ničnih izboljšav, da je zadnje čase 1963, X-20O/8 od 29. 10. 1963, P-133-6 
registrirala in dobila v obravna- od 7/11.1963 in X-200/9 od 8.11. 
vo predloge z naslednjimi šifra- 1963.
mi: X-100/5 od 4. 10. 1963, X-100/6 Ker je komisija spet dobila en 
od 11.10.1963, X-100/7 od 14.10. predlog s popolnoma novo šifro, 
1693, X-100/8 od 15. 10. 1963, X-100/9 prosi predlagatelje, naj se poslu- 
od 16. 10. 1963, X-100/10 od 17. 10. žuje enotnega obrazca .Poljubno 
1963, X-200/7 od 17. 10. 1963, X-100/ število izvodov je vsakomur na 
11 od 18.10.1963, X-100/12 od 18. voljo pri dežurnem vratarju.

Za trud in pozornost naiiepša hvala!
Za Dan mrtvih smo se spomiili tudi padi.h borcev — članov 

našega delovnega kolektiva. N ji bo 'a imena lahko preberete na spo
minski plošči pred vhodom v posl p,e obrata I.

N mi h junakov in prvoborcev se spomnimo večkrat med letom, 
tako tudi na Dan borca in na Dan ljudske vstaje. T oda tako lepo kot 
letos za 1. november spominska pl sča in okolica se nista bili urejeni. 
Leva fotografija to tudi potrjuje. Za ureditev se moramo zahvaliti 
nekaterim sodelavcem, seveda pa ne smemo pozabiti "se učenčev z 
osemletke »France Prešeren«, ki so se poklonili spominu padlih juna
kov, piipraviil kratek komemorativ : program ter položili po plošči 
šopke cvetja in prižgali sveče.

Vsem za trud in pozornost na) epsa hvala!

\S harpuno 
IŽV masko

proizvodnje se odvija v pnevmati
kami, kjer imajo nove in sodobne 
konfekcijske in vulkanizacijske 
stroje. Njihov razpored je podo
ben razporedu v našem obratu 11. 
V oddelku pnevmatikarne imajo 
tudi kalander za gumiranje kor- 
da ter stroj za brizganje protek- 
torjev. Tako imajo rešen problem 
transportiranja gumiranega blaga 
in korda ter brizganih protek- 
torjev. Potek dela je enak kot pri 
nas, se pa v nekaterih malenko
stih nekoliko razlikuje. V pnevma
tikami imajo tudi »Bagomatic« 
vulkanizacijske preše in »Herberti« 
konfekcijske stroje. V sosednjem 
manjšem oddelku izdelujejo še 
klinasta jermena. Ta konfek- 
cionirajo ročno ter vulkanizirajo 
na kalupih, le večje v etažnih pre
šah. V istem oddelku tudi pre
gledujejo in paketirajo avtozrač- 
nice ter nekaj rivalk cevi. Imajo 
samo en opletilni stroj ter en 
konfekcijski stroj.

V najkrajšem času bodo pnev- 
matikamo, cevamo ter oddelek

jetje Kranj. Izdelan bo do konca 
tega meseca. Pri izdelavi sodelu-

Rezanje tesnil na motorčku 
▼ v EE tehnični izdelki

lagoditi zahtevam urbanističnega 
načrta. Strokovnjaki namreč meni- 
naj dom preuredimo in razširimo 
tako, da bodo povečane zmoglji
vosti zadoščale za daljše obdobje.

V načrtu, ki ga sedaj priprav
ljajo, bo predvidena razširitev

,,, kuhinje in prostorov skupne upo- 
J rabe. Dograditi nameravamo ob- 
i'S jekt, kjer bodo kletni prostori, 

skladišče za kurjavo in skadišče 
za shranjevanje hrane, pijače itd. 
V pritličju je predviden prostor 
za upravnikovo pisarno in preno
čišče ter ena soba za spalnico 
osebja v domu. Predvidena je tu
di razširitev jedilnice ter terase 
za nadaijnih štirideset sedežev. V 
prvem nadstropju -pa bi dozidali 
še dve troposteljni sobi. Tudi o 
nadomestilu že precej iztrošenih 
ter dosti neudobnih wekend hišic 
bo treba razmisliti.

V kolikor bomo na skupščini 
predlagani projekt odobrili, lahko 
do prihodnje sezone vse dopolnit
ve in izboljšave že uresničimo!

PETER ŽIGANTE

4)

plavutmi 
po Kornatih ' ^ ’

Zgodaj zjutraj, bilo je nekaj grozečih harpun za podvodni 
minut čez četrto, smo se do- ribolov, nas je skoroda pomilo- 
biii Drago, lija, Mitja in jaz na valno opazoval, kot bi se hotel 
kranjski avtobusni postaji. Rah- ponorčevali: »Zima že trka na 
lo je rosilo, zato smo bili kar vrata, vi pa na morje..!« 
toplo napravljeni. Pa kako tudi Ljubljana, še vsa zaspana in 

saj je bilo sredi septembra meglena, pusta kot zna biti v 
in na Gorenjskem je sneg že jesenskih dneh samo ona, je bila 
obelil vrhove dvatisočakov. Ca- kmalu za nami. Avtobus je na- 
kali smo na avtobus in ugibali, pol prazen rinil proti morju, 
kakšne so zveze do Reke in na- j<[acj Postojno se je pričelo ve- 
prej proti Zadru. Ne kranjska dritj in ko smo se spustili od 
in ne ljubljanska poslovalnica Matuljev proti Reki, se je jutro

šofer in sprevodnik zamudila se na parnik »Makarska« ter po 
pr; razporejanju prtljage okrog dvourni vožnji mimo otokov 
šestdeset potnikov, sta hotela Ugljana, Rivanja, Iža, Rave in 
izgubljenih dvajset minut nado- Krknate na predvečer vrgli 
knaditi. Brez prestanka smo hi- sidro v Saliju, ribiškem meste- 
teli zavijali in se vzpenjali ter cu na južnem delu Dugega 
spuščali pod Velebitom. Desno otoka. Tam smo uredili vse for- 
pod nami je bil Vinodolski ka- malnosti in se spoznali z »bar- 
nal, v ozadju Krk, potem otoč- bo« Ivom Dominisem, lastni
ki Prvič, Grgur in Goli. Nismo kom trabakuline, krmarjem, ri
se ustavili za počitek ne v bičem in kuharjem, kj nam je 
Senju in hiteli ob Velebitskem omogočil deset nepozabnih dni 
kanalu vse do Karlobaga. V po kornatskih zalivih, prelivih,

(»Kompasa« nimata voznih redov 
za avtobusni promet vzdolž ja
dranske obale.

Sprevodnik, ki je zlagal naše 
torbe, nahrbtnike in velik zavoj

Življenje med stolpnicami in tovarniškimi dimniki, ob strojih 
in delovnih mizah, sredi ropota in zadušljivega dima, ki ga bru
hajo v ozračje številne tovarne, postaja vse težje in napornejše. 
Delovne naloge, dogodki in naše navade nas odvajajo od spre
hodov v naravo, od miru in sproščenja napetilt živcev. Še tistih 
nekaj dni, ki nam preostanejo za odmor in počitek med letnim 
dopustom, navadno ne znamo razumno izkoristiti. Silimo v le
tovišča, v dopustniški vrvež, da bi si nabrali moči za nadaljnje 
delo, vračamo pa se utrujeni, dostikrat tudi nezadovoljni.

Da je mogoče preživeti dopust povsem drugače, vam odkri
vamo svet miru in tišine, svet med otoki in otočki kornatskega 
arhipelaga. Tjakaj mestni vrvež še ni prodrl . . .

kopalo v modrini morja in neba. 
Kratek postanek je bil kot na
lašč za zajtrk. Potem smo mo
rali odšteti kar lqpo napitnino, 
da nam je sprevodnik avtobusa, 
ki vozi od Reke do Zadra, sploh 
vzel vso opremo in prtljago na 
voz. Z rezervacijo na postaji smo 
si zagotovili zadnje štiri sedeže 
v velikem pulmanu, s tem pa 
seiveda tudi prvi trening in na
vajanje na guganje. To nam je 
kasneje kar koristilo, saj ni 
imel nihče težav zaradi morske 
bolezni.

Pot ob morju po Jadranski 
magistrali mnogi že poznate. 
Vsaj do Crikvenice. Ker sta sc

tamikajšnjem motelu nam je 
postalo jasno, čemu taka nagli
ca. Šofer in sprevodnik imata 
tam navado obedovati, zato ji
ma tudi postanek dobre pol 
ure ni bil predolg. Pot mimo 
dolgega Paga je bila kmalu kon
čana in v daljavi so se zarisali 
obronki polotoka Kotari. Pri 
Maslinici smo zavili doli na jug 
mimo Novigradskega morja ter 
po deseturni vožnji prepotovali 
okrog 322 kilometrov dolgo pot 
od Kranja do Zadra.

Naša pot do cilja in izhodi
šča za križarienje po Kornatih 
— Salija na Dugem otoku — pa 
šc ni bila končana. Ukrcali smo

otočkih in naseljih.
(se nadaljuje)

Most čez Novsko ždrilo
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Za zaključek pa 
i Šiški s 7:14 (3:7

Zadnja tekma jesenskega dela 
ljubljanske conske lige v rokome
tu je bila za nas pravi črni dan. 
Ni nam ponagajalo samo vreme. 
Zatajili so nekateri standardni 
igravci, zatajila je disciplina in 
zatajil je tudi sodnik. Razumljivo, 
da je tudi uspeh zatajil, pa smo 
srečanje s TVD »Partizan« iz ši
ške pri Ljubljani izgubili s 14:7 
(7:3).

To je zmagovalna osmorica obrata I — Cicmil, Debeljak, Domin- Sodnika Berganta iz Ljubljane 
ko, Režek, Zupan, Stare; Zorman in Bec — ki je premagala poznamo kot resnično objektiv-
moštvo obrata II s 3 : 2

Tudi v Podreči smo dosegli pov
prečen uspeh keglianie

V drugi polovici meseca okto- Sava 1.819 ter Gradis Kranj 1.783. 
bra so otvorili podreški kegljav
ci novo dvostezno kegljišče. K 
otvoritvenim tekmam v borbenih rezultate: 
partijah in v mednarodnem slo
gu so povabili kegljaške krožke

nega in odločnega, v srečanju s 
Šiško pa je imel slab dan. Do
mače moštvo je oškodoval več
krat, upam da ne namenoma. 
Žal pa je bilo to povod, da so 
nekateri naši fantje »izgubili 
živce«, kot se izgovarjajo, preko
račili med igro meje dovoljenega 
in bili zaradi raznih prekrškov

V mednarodnem slogu so naši tudi nekajkrat izključeni. Da so 
tekmovavci zabeležili naslednje bile njegove odločitve res komaj 

Ludvik Jakupak 383, razumljive, naj navedem en sam 
Marjan Grašič 373, Jože Pogore- primer: Naš igravec Pirih je pre
lec 273, Nejko Toplak 371, Jože stregel nasprotno podajo in po- 

iz Kranja. Sodelovali smo tudi Reš 346 in Stane Voršič 307! če begnil, vodeč žogo proti golu go- 
predstavniki »Save« ter osvojili bi nas zadnja dva tekmovavca ne stav. V devetmetrskem prostoru 
kljub nepopolnosti moštva v bor- bi bila »pokopala«, kakor rečemo ga je dohitel njihov branivec in 
benih partijah s 329 podrtimi keg- kegljavci, bi se seveda lahko ker ni mogel preprečiti strela, je

Piriha spotaknil. Padel je in iz
gubil žogo v trenutku, ko bi lah-

še poraz proti
|__Rokomet" _
ko neovirano streljal na nasprot
nikova vrata. Sodnik je na veliko 
začudenje vseh »dosodil« samo 
prosti strel z devetih metrov v 
našo korist. Takoj za tem pa do
sodil gostom v korist kazenski 
strel s sedmih metrov, ker je 
eden izmed naših branivcev s te
lesom oviral pot gostujočemu 
igravcu, ki je hotel streljati na 
gol iz »mrtvega kota«.

In še beseda o naših. Morda je 
res nekoliko vplival na slabo igro 
dež. Toda če moštvo v celi tek
mi zabije samo sedem golov, tudi 
to nekaj pove. V glavnem so vsi 
zatajili, posebno pa še vratar 
Zorman, ki je prvi del igre sko- 
roda »prespal«.

Moštvi sla nastopili v nasled
njih postavah:

ŠIŠKA: Gnidovec, Poljaček 3, 
Bavec, Tratnik 3, Pirc 4, Drnov
šek 1, Crnek 2, Jereb 1 in Hvastja.

SAVA: Zorman 1, Rus 3, Klavo
ra 1, Zakrajšek, Pirih 2, Pen, Dol
šak, Sladoje.

MIHAEL ČUHALEV

Danes popoldne 
brzopotezati turnir 
za prvenstvo naše 
tovarne

® Vse šahiste in ljubitelje te 
• igre vabimo na brzopotezno 
© prvenstvo tovarne »Sava«, ki 
@ bo danes, 16. novembra ob 
© 15. uri v jedilnici obrata L 

Tekmovanje bo potekalo po 
enojnem sistemu, da se sreča 
vsak udeleženec z vsemi ostali
mi udeleženci. Za prva tri 
mesta so že pripravljene knjiž
ne nagrade.

Sah
Prijave sprejemata v obratu I 

Ciril Dominko in Vid Gazvoda, 
v obratu II pa Mirko Požar in 
Zvonko Vreg. Tekmovanje bo 
vodila posebna komisija. Rok 
za prijavo je pol ure pred pri
četkom tekmovanja!

Turnir bo tudi pregled tre
nutne jakosti posameznih igrav- 
cev za sestavo tovarniške repre
zentance, ki bo nastopala proti 
drugim delovnim kolektivom v 
Kranju!

jii četrto mesto, v disciplini uvrstili nekje pod vrhom.
AVGUST POTUŠEK6 X 100 lučajev mešano pa z 2.153 

podrtimi keglji šele sedmo mesto.
Od našega nastopa si kaj veli

ko nismo mogli obetati. Iz mo
štva sta izpadla Miro Ambrožič, 
ki je bil zadržan, in Avgust Po- 
tušek, ki si je poškodoval roko.
V borbenih partijah so se nasto
pajoča moštva razvrstila takole. tudi 0 predračunu stroškov koordinacijskega odbora za šport in re- 
1. Iskra A 400, 2. Planika 374, 3.
Elektro Kranj 344, 4. SAVA 329,
5. Tekstilindus 320, 6. Iskra B

V pripravah na 42 urni delavnik bomo 
morali predvideti tudi možnosti in 
oblike za rekreacijo v prostih sobotah

V četrtek, 7. novembra je upravni odbor razpravljal med drugim

8. Gra-

kreacijo v tem letu in predlagal skupščini, da odobri za pokritje 
nekaterih stroškov in za nadaljnje delo znesek 492.800 dinarjev. Hkrati 
s tem je tudi predlagal koordinacijskemu odboru, naj pripravi pred
log razvijanja rekreacijskih oblik udejstvovanja članov kolektiva v318, 7. Simon Jenko 305

dis Kranj 283, 9. Enotnost 259 in dneh, M bodo dekTprosti.'
10. Elektrarna Sava 253.

V mednarodnem slogu 6 X 100 Ob uresničenju take naloge se rokomet, košarka, namizni tenis, 
lučajev pa so se krožki zvrstili najprej postavlja vprašanje, ka- tenis, odbojka itd.? Ali pa so to
takole: 1. Iskra A 2.288, 2. Plani- tere in kakšne so oblike rekrea- individualne športne panoge, kot
k a 2.240, 3. Elektro Kranj 2.225, cijskega udejstvovanja članov ko- na primer smučanje, sankanje,

5. KK Bled lektiva, ki bi tudi zagotovile drsanje, lahka atletika, kolesar-
7. SAVA množično udeležbo? So mar to jenje, kegljanje, streljanje itd.? 

Simon standardne športne igre z žogo, Drugo vprašanje, ki se zastav- 
Elektrarna kot so na primer mali nogomet, Ija, je, kdo naj bi posamezne ob

like rekreacijskega udejstvovanja
------------------------------ organiziral, ko je jasno, da se v

Kranju ne pri »Triglavu« in ne 
pri drugih športnih društvih še 
nihče ni pozabaval s tem proble-

4. Tekstilindus 2.221 
2.206, 6. Iskra B 2.174, 
2.153. 8. Enotnost 2.040, 
Jenko 1.965 in 10.
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štirje, ki 90 stanovanja se bolj po 
trebni.

® Zavoljo drago zaračunanega mom! Kolikor vem, v našem kra- 
vratnega stekla v uredništvu naj iu še nobena delovna orgamzaci- 
povem, da so zaračunali se dve ia nima zaposlenega referenta za 
stekli, nameščeni letos pozimi. Za- rekreacijo, tako kot je primer v 
to tudi taka cena! »Litostroju«, v Zdravilišču »Sla-

® Kaže, da so se šah is ti že pre- t™a Radenci« jtd. 
budili in da jih je članek v zadnji Tretje vprašanje pa so viri 
številki časopisa le vrgel iz drema- sredstev. Za vse oblike in načine 
vice. Na vrat, na nos bodo prire- rekreacije, ki jih bomo nudili na- 
dih danes popoldne brzopotezni šemu delovnemu človeku, bodo 
turnir. Bojim se le, da jo potem izdatki bremenili naše osebne do- 
pet »brzopotezno« ne popihajo na hodke. Tega se moramo zavedati.

zimsko spanje.
® V nekaterih oddelkih imajo 

»J a spet malo kroniko o dogod- okrog strojev in naprav tako svi-
f kih v našem podjetju. Drobti- njarijo, da se človek kar zgrozi.

niče sem zbral kar tako, mi- Prizadetim svetujem, naj že sedaj (jjno za . .,
mogrede, ko me je moj »šef« po- pričnejo pamalem pospravljati, si- riV)^ni.rlJi
šiljal iz oddelka v oddelek. Upam, cer bodo morali pa konec leta
da mi prizadeti ne bodo preveč žrtvovati dan ali dva dopusta. Saj O tem in še morda o čem bomo
zamerili. .............................._ veste, predpisi so predpisi, človek morali temeljito razmisliti, če

© \ tehničnih)' izdelkih imajo pa zato, da sc ]ih drži. hočemo v bodoče zares govoriti o

kajti kolektiv bo pripravljen pri
spevati del svojega osebnega do
hodka le takrat, ko bodo oblike 
in načini rekreacijskega udejstvo
vanja taki, da bodo pritegnili ve

da bodo zares
masovne'

Pa spet nagradna 
križanka

Za spremembo objavljamo to
krat spet nagradno križanko. Ni 
pretežka, zato vam svetujemo, da 
se je lotite in jo tudi rešite. Med 
reševavce bomo z žrebom pode
lili tri nagrade — L za 3.000 di
narjev, 2. za 1.500 dinarjev in 3. 
za 500 dinarjev. ROK ZA ODDA
JO REŠITEV JE SOBOTA, 23. 
NOVEMBER! Rešitve oddajte v 
uredništvu časopisa ali pa pri 
dežurnih vratarjih.

VODORAVNO: 1. pojav pospe
ševanja ali zaviranja neke kemij
ske rekreacije, 9. drugi član ho- 
mologne skupine nasičenih oglji
kovodikov, 10. kemični simbol za 
radioaktiven element, 12. italijan
ski renesančni slikar Andrea Vcr- 
rocchio, 13. začetnici imena m

nekateri »mladeniči«, kadar delajo
v nočni ali popoldanski izmeni, tai^l »zvitorepci«
simpatično navad ~ ---- 1 ~J----- - •
ščipati sodelavke
simpatično navado med odmori feaj kupujejo, kar je manjvrednega

Zadke« Kako rn io tc\ c vtrt 7t

@ Med člani kolektiva so tudi rekreaciji našega delavca v pro- 
ki venomer ne- stem času.

DUŠAN REBOLJ
.... iv. vprašujejo, če je to ali

se sicer ob,ekti takega »božanja« razhodovano ltd. Da 
pri tem počuti,o, me ne briga.
Svetoval pa bi, naj vsaj kričijo in 
cvilijo ne pri tem!

Izžrebani so bili
ono ze 

ne bodo
imeli v bodoče težav, jim svetu
jem, da prihajajo k referentu za 
družbeni standard po delu ali pa

@ Tisti nadobudni mladenič, ki pred delom. Tudi zazioljo naroče- tekmovanja ALI 
j c v mladinskem domu vdrl v sta- nih količin naj sc ne trudijo vo- -
novanje, za katerega se niti^ odlov- diti našega Petra za nos, kajti

Za predzadnje kolo nagradnega 
POZNAŠ SVOJ 

KOLEKTIV, ki je bilo objavljeno
, , • ~ _ -7-7 • 7 . • ............o- - ' ' v 15. številki časopisa, smo prejelibe m imel, na) si ob priliki kupi njegova kartoteka pove za vsako- v __ _.
knjigo o lepem'Videnju,^ če mu že gar od nas, kai je v tem ali lan- Pravočasno 73 rešitev. Posebna
do šole za življenje pač nič ni.

@ Med prosivci za stanovanjc 
imamo tudi takega, ki je v svoji 
prošnji kar postavil »da je sam ta 
peti v razporeditvi najbolj potreb- zapiske 
nih za dodelitev stanovanja . . .« razumljivo

skem letu dobil. komisija je izžrebala izmed reše-
Vidite, pa sem spet pri koncu, vavcev naslednje nagrajence, ki 

Ker so mi nekateri potihoma za- prejmejo vsak po 500 dinarjev: 
upali, da radi prebirate tele moic

vsi seveda ne Nagrajenci: Anton BAJUK, Sil-
mi pišite, kaj je ka, vo GROZL, Angelca KRC, Darja

Skoda, da ga ne poznam, kajti novega pri vas. Če bo le mogoče, MLINAR, Anica NOGRAŠEK, Jo-
predlagam, da prevzame delo sta- sc osebno zglasim. že NOGRAŠEK, Francka STANO-
novanjske komisije, ker 'ta.:te seda) Pozdrav vsem bravcem — Pepc NIK, Marija STARE, Slavka
n! povsem enotna, kdo : so' tisti Lez’nga ŠTURM in Stane URBANC!
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priimka predsednika zvezne ljud
ske skupščne, 14. vrsta papige, 16. 
dalmatinsko moško ime, 18. ob
zirnost, olika, 20. ne more govo
riti, 21. kovina s kemičnim sim
bolom Cr, 23. avtomobilska ozna
ka za Rijeko, 25. vseeno (s ebo
li rvatsko), 26. vrsta smole, ki jo 
pridobivajo iz vzhodnoindijske 
vrste fige, uporabna v mizarstvu,
29. bela smrt, ki grozi pozimi v 
planinah, 30. ruska reka, 32. TAT, 
33. tkanina, 34. logaritem natura- 
lis, 35. kemični simbol za element, 
ki ga pridobivajo v Kidričevem, 
36. kazalni zaimek, 37. koralni 
otok v obliki venca, 39. homoge
ne naravne snovi s stalno kemič
no sestavo in ki sestavljajo ze
meljsko skorjo.

NAVPIČNO: 1. enota za merje- 
elementov Mendeljejevega perio- 
zlata in srebra, 3. kemični simbol 
za redek element VI. skupine 
nje vrednosti dragih kamnov, 
dičnega sistema, 4. sorodnik, 5. 
magma, 6. kemični simbol za ko
vino, ki jo uporabljajo v zobo
zdravstvu, kirurgiji in optiki, 8. 
predhodnik kemika, 11. pola pa
pirja (srbohrv.), 13. brezbarvna, 
prijetno dišeča tekočina z vreli
ščem 35,6° C, 15. umetna snov. ki 
jo izdelujejo iz akrilnih smol, 17. 
Dnevnikova periodična publikaci
ja žepnega . formata, 19. drag 
kamen z empirično formulo 
F:Al:Si04, 22. rastlina, iz katere 
pridobivajo opij, 24. zavežem klo
baso, 27. polet, 28. prebivavec de
žele na severu Britanskega otoka, .
30. staroslovansko pivo, 31. sestav
ni deli molekul, 33. halogeni ele
menti, 35. grška boginja, 37. slo
venski skladatelj Anton Nedved, 
38. kemični simbol za kovino, ki 
spada med redke zemlje ali lan- 
tanide.

IME IN PRIIMEK:


